
چرا شخصی که نفر 
دوم وزن من است 
باید هر از گاهی در 
اردویی حضور داشته 
باشد و بعدش در 
خانه بخوابد. او 
هم زحمت کشیده 
و حقش اعزام به 
بعضی تورنمنت ها 
است

جودوکاران ایرانی 
در ابوظبی حریفان 

خود را شناختند
قرعه کشی مسابقات گرنداسلم 
ابوظبی دیروز یکم آبان ماه سال 
۱۴۰۲ برگزار شد و دو جودوکار ایرانی 
حاضر در این رقابت ها حریفان خود 
را شناختند. این دوره از مسابقات 
با حضور ۴۵۰ جودوکار از ۷۷ کشور 
طی روزهای دوم تا چهارم آبان ماه 
به میزبانی امارات در شهر ابوظبی 
برگزار خواهد شد. جودو ایران 
با دو نماینده در این مسابقات 
حضور دارد. در وزن ۶۶- کیلوگرم 
رند که  ۲۹ جودوکار حضور دا
ابوالفضل محمودی پس از یک دور 
استراحت، به مصاف برنده مبارزه 
کویت و مغولستان می رود. مهدی 
فتحی پور در وزن ۸۱- کیلوگرم ابتدا 
باید با »خوبتسوف« قهرمان سال 
۲۰۱۷ اروپا از روسیه مبارزه کند و در 
صورت برتری به مصاف »فرناندو« 
از پرتغال خواهد رفت. حریف 
روسی در گرنداسلم اولان باتور هم 
برنز گرفته و جودوکار پرتغالی هم 
دو ماه قبل در مسابقات باکو پنجم 
شد. طبق برنامه مسابقات وزن 
۶۶- کیلوگرم، امروز سه شنبه دوم 
آبان ماه برگزار می شود و فردا در 
روز دوم مسابقات فتحی پور در وزن 
۸۱- کیلوگرم به روی تاتامی می رود.

 

افتتاح کمپ تیم های 
ملی ورزش زورخانه ای

ش  ز ر و ملی  ی  تیم ها کمپ 
زورخانه ای و کشتی پهلوانی شهید 
ابراهیم هادی با حضور معاون 
فرهنگی و توسعه ورزش همگانی 
وزارت ورزش و جوانان افتتاح شد. در 
این افتتاحیه که با ایام هفته تربیت 
بدنی مصادف شده بود، مهرعلی 
باران چشمه رئیس فدراسیون، 
تقی زاده مدیرکل روابط بین الملل 
وزارت ورزش و جوانان، مهدی 
میرجلیلی رئیس سازمان بسیج 
ورزشکاران، مسعود ملکی دبیرکل 
فدراسیون، معصومی رئیس کمیته 
رتبه بندی فدراسیون و پیشکسوتان 
ورزش زورخانه ای حضور داشتند. 
این مجتمع پس از تغییر کاربری، 
بازسازی و تجهیز گسترده ساختمان 
قدیمی فدراسیون که در سال های 
۸۵ تا ۹۸ به عنوان ساختمان اداری 
از آن استفاده می شد به بهره برداری 
رسید. گفتنی است با توجه به 
قدمت و تاریخچه ورزش زورخانه ای، 
وجود چنین فضای شایسته ای در 
این رشته ورزشی بسیار احساس 
می شد که خوشبختانه با تلاش 
و پیگیری رئیس فدراسیون به 

بهره برداری رسید.
 
 

 اتحادیه جهانی کشتی 
به غیبت ایران واکنش 

نشان داد
مسابقات کشتی آزاد و فرنگی زیر ۲۳ 
سال جهان از دیروز به میزبانی آلبانی 
آغاز شد این در حالی است که تیم 
ملی کشورمان به خاطر کارشکنی از 
سوی میزبان و ندادن ویزا شانس 
حضور در مسابقات را از دست داد. 
سایت اتحادیه جهانی کشتی در این 
خصوص نوشت: اتحادیه جهانی با 
ناامیدی عمیق خود اعلام کرد که 
تیم ایران پس از بحران سیاسی 
ناگهانی، از سوی آلبانی ویزای خود 
برای مسابقات جهانی زیر ۲۳ سال 
را دریافت نکرد. هم فدراسیون 
کشتی آلبانی و هم اتحادیه جهانی 
برای تسهیل صدور روادید لازم 
برای همه تیم های شرکت کننده 
از جمله کشتی گیران ایرانی تلاش 
خستگی ناپذیری کردند اما با وجود 
این تلاش ها، مسئولان، حضور تیم 

ایران در این مسابقات را تأیید 
نکردند. اتحادیه جهانی کشتی 

در کنار همه کشتی گیران 
می ایستد و متعهد است 

که این ورزش را برای هر 
کشوری فراگیر کند و در 

آینده نگاهی عمیق تر 
ع  ضو مو ین  ا به 

خواهد داشت.

 zخبر

حسین وفایی

مصاف وفایی با آنتون کازاکف

در جریــان مســابقات انتخابــی اســنوکر آزاد ایرلند شــمالی حســین وفایی، 
ملی پــوش اســنوکر ایــران، بــه مصــاف مــارک جویــس رفــت و موفــق شــد با 
نتیجــه چهــار بــر یــک حریفــش را شکســت دهــد و بــه مرحلــه بعــدی ایــن 
مســابقات برســد. بــا ایــن پیــروزی وفایــی توانســت بــه مرحلــه اصلــی ایــن 
مســابقات برســد. وفایــی در مرحله اصلی این مســابقات بــه مصاف آنتون 

کازاکــف از اوکرایــن خواهــد رفــت.

محمدمهدی ایزدپناه:

چرا همیشه مرغ همسایه غاز است؟

محمدمهدی ایزدپناه ســرمربی ســابق تیم ملی بســکتبال در صحبت های 
خــود بــه انتخاب هــای بــدون کارشناســی و اشــتباه جــواد داوری گفــت: 
مــا در ایــران مربیــان زیــادی هم تــراز بــا دمیــر داریــم و بهتــر بــود بــا همــان 
ایرانی هــا ادامــه می دادیــم. نمی دانــم چــرا همیشــه مــرغ همســایه غــاز 
 اســت؟ دمیــر در بــازی بــا فیلیپین نشــان داد که پتانســیل برخــی بازیکنان 

را نمی شناسد.

حسن یزدانی:

یک سال و نیم درباره مبارزه با تیلور حرف نزده ام

حســن یزدانی درباره مســابقه او با دیوید تیلور که یک موضوع ملی شــده، 
گفت: »من گفته بودم اهل صحبت کردن نیســتم و یک ســال و نیم اســت 
در ایــن خصــوص هیــچ صحبتــی نکــرده ام. زیاد هم دوســت نــدارم در این 
بــاره حــرف بزنم. پیشکســوتان به مــا محبت دارند نیم نگاهــی به من دارند 
و در صحبت هایشــان حســن یزدانی هست ان شاءالله هرچه خدا بخواهد 

همان اتفــاق رخ خواهد داد.«

انعکاس اخبار ورزش ایران
منهای فوتبال 6

 
 تیم ملی بوکس مدت هاست ناک اوت 
شده است. بوکسورها در هانگژو کاری 
از دستشــان بــر نیامــد تــا رنگ رخســاره 
بوکــس ایران از سِــر درونش خبر دهد.

دانیال شــه بخش، ســتاره تیــم ملی هم 
بــا حذفــی زودهنــگام، از رینــگ هانگژو 
خداحافظــی کــرد تــا او هــم نتوانــد ایــن 

مرتبــه، بــار امانــت را به دوش بکشــد.
با اســتعفای حســین نهــرودی حالا تیم 
ملــی بــدون مربــی اســت، زمزمه هــای 
مربــی خارجــی بــه گــوش می رســد امــا 

دســت های خالــی فدراســیون ایــن 
موضــوع را کمــی ســخت می کنــد.

در چنیــن شــرایطی دانیــال شــه بخش 
معتقد اســت در این مقطع فقط مربی 
خارجــی درجــه یــک جــواب می دهد اما 
نــه بــرای یکــی دو روز کــه بــرای مدتــی 
طولانــی. او حــالا بوکــس را نیازمند فکر 
اساســی می دانــد تــا حــال و روزش بهتر 
شــود و بوکســورها بتواننــد حداقــل در 
مســابقات پیــش رو بلیــت المپیــک 

پاریــس را رزرو کننــد.
  

 تیم ملی در هانگژو ضعیف تر از 
تصورات عمل کرد. چرا بوکس به 

این حال و روز افتاده است؟
اول از همه احساس می کنم فدراسیون 
بایــد گام هــای درســتی بــردارد و بــرای 
پیشــرفت بوکــس ایــران همــه جــوره 
برنامه ریــزی کند. توجه به تیم های پایه 
باید بیشــتر شــود. باید فکر اساســی به 
حال بوکس کرد. ما در قاره ای هســتیم 
کــه بهترین هــای بوکــس دنیــا حضــور 
دارنــد. بارها گفته ام چقدر خوب اســت 
در قاره ای هســتیم که رقابتی تنگاتنگ 
وجــود دارد و تیم اول دنیا حضور دارد. 
این موضوع برای ما یک فرصت خوب 
اســت کــه بتوانیم بــا بهترین هــای دنیا 
اردوهــای تدارکاتــی داشــته و بــا آنها تن 

بــه تن شــویم.
نتایــج تیــم 

ملــی در مســابقات اخیــر قابــل قبــول 
نیســت اگــر بخواهیــم نتیجــه بگیریــم 
باید گام بزرگی برداریم. باید بتوانیم در 
هر تورنمنتی که برگزار می شــود حضور 

داشــته باشــیم.
امــا متأســفانه در حــال حاضــر شــرایط 
جــوری اســت کــه بعــد از کلــی تــلاش، 
تمریــن و وزن کــم کــردن فقــط شــرایط 
حضور در یک مسابقه رسمی را داریم. 
اگر به دنبال پیشــرفت هستیم باید در 
تمامی مسابقات و تورنمنت ها شرکت 
کنیم نه اینکه فقط ســالی یک مسابقه 
رســمی. خیلی از کشــورها پایین تر از ما 

بودنــد امــا الان از مــا جلو زدند.
چاره کار ما الان این اســت که با تیم ها 
و قهرمانــان بــزرگ تــن به تن شــویم. ما 
بایــد تیــم ۱، ۲ و ۳ داشــته باشــیم یا اگر 
در تــوان فدراســیون نیســت، حداقل ۲ 
تیم را داشــته باشیم چون این موضوع 

در کل دنیــا باب اســت.
چرا شخصی که نفر دوم وزن من است 
بایــد هــر از گاهــی در اردویــی حضــور 
داشــته باشد و بعدش در خانه بخوابد. 
او هــم زحمــت کشــیده و حقــش اعزام 

بــه بعضــی تورنمنت ها اســت.
 در این مقطع مربی خارجی چقدر 

می تواند به بوکس ایران کمک 
کند؟

زمزمه هایــی 
بــت جــذب  با
مربــی خارجــی به 
گوشــمان رســیده و 
گویا قرار اســت این بار 
مربی خارجی استخدام 
شــود. حســین نهــرودی 
یــن مــدت زحمــات  در ا
زیــادی برای تیم ملی کشــید 
و اگــر بگویــم مربــی ســطح 
بالایــی اســت، درســت 
گفتــه ام. او ۳۰ ســال 
ملــی  تیــم  بــی  مر
بــوده و گنجینــه ای 
از تجربــه اســت. 
مربــی خارجــی هــم 
خــوب اســت امــا نــه 

بــرای یکــی دو روز.

مــن تــا بــه حــال تجربــه کار بــا مربــی 
خارجــی را نداشــته ام امــا شــنیده ام کــه 
قبــل از حضــور مــن، مربیــان خارجــی 
بزرگــی بوده انــد که زمــان زیــادی به آنها 

نداده انــد کــه خــودی نشــان دهنــد.
اگــر قــرار اســت مربــی خارجــی بــا یــک 
قــرارداد کوتاه مدت بیاوریم همان بهتر 
کــه اصــلاً نیاید. عجلــه فایــده ای ندارد، 
نمی شــود مربــی را در یــک مســابقه 
محــک زد و بعــدش بــا او خداحافظــی 
کــرد. در ایــن مقطــع بــه مربــی خارجــی 
درجــه یــک نیــاز داریــم کــه مطابــق 
برنامه هــای او در بهترین تورنمنت های 

دنیــا شــرکت کنیــم.
 اما به نظر می رسد هزینه های 

دلاری مربی درجه یک خارجی در 
توان فدراسیون بوکس نیست. 

مربی ایرانی می تواند بوکس را از 
این منجلاب دربیاورد؟

بــه هــر حال ورزش خرج دارد. همه دنیا 
الان در ورزش ســرمایه گذاری می کننــد 
و خــود را بــا موفقیــت در ورزش نشــان 

می دهنــد.
مربیــان ایرانــی قابــل احتــرام هســتند 
امــا بــه نظــرم کارشــان را انجــام داده و 
کمک هایشــان را بــه بوکــس کرده انــد. 
مــا نســل خوبی داریــم. حق بوکســورها 
این نیست. امیدوارم فدراسیون بتواند 
در ایــن مقطع تصمیم درســت بگیرد و 

بوکــس بیشــتر از ایــن افــت نکند.
 دلیل حذف زودهنگامت در 

بازی های آسیایی هانگژو چه بود؟
در هانگــژو خــودم نبــودم و حقیقتــاً 
برنامــه ای برای مبارزه با بوکســور چینی 

نداشــتم.
 یعنی قبل از مسابقه، کادرفنی 

آنالیزی از حریف چینی نکرده بود؟
خیــر. هیــچ آنالیــزی از ایــن حریــف 
نداشــتیم. البتــه کــه آن روز اصــلاً روز 
من نبود. از طرفی محمود نهتانی مربی 
خودم همراهم نبود. در هر مســابقه ای 
کــه او بــا مــن بــوده نتیجه خوبــی گرفتم 
و ایــن حضــور تأثیــر خودش را گذاشــته 
اســت. نهــرودی و امیــری مربیان بزرگی 
هســتند امــا مربــی پایه خــودم آدم چیز 
دیگری اســت. تیم های ملی ازبکستان 
و قزاقســتان کــه در دنیــا حــرف اول 
را می زننــد در هــر وزن، مربــی پایــه 

بوکســورها را بــا تیــم اعــزام می کننــد.
در کل روز، روز مــن نبــود و چیــزی کــه 
از خــودم توقــع داشــتم رقــم نخــورد. 
قهرمانان بزرگی از هانگژو دســت خالی 
برگشــتند. متأســفانه نشــد کــه من هم 
مــدال بگیــرم و کســب ســهمیه کنم اما 
در مســابقات پیــش رو تمــام تلاشــم را 
بــرای گرفتــن ســهمیه المپیــک پاریس 

می کنــم.
 بعد از ناکامی تیم ملی در هانگژو، 

همه تقصیرها را گردن حسین 
نهرودی انداختند. چقدر نهرودی 

در این نتایج مقصر بود؟
 در ایــن جور مواقع همه مربی را مقصر 
می دانند ولی رزومه نهرودی مشــخص 
است. او زحمت هایش را کشیده و این 
بی انصافــی اســت کــه بخواهیــم همــه 

تقصیرهــا را گــردن او بیندازیم.
  با حال و روز این روزهای بوکس، 

کسب سهمیه المپیک چقدر 
شدنی است؟

می توانــم خــودم را در المپیک پاریس 
مجســم کنــم. از فدراســیون خواهش 
می کنــم بیشــتر از اینها انــرژی بگذارد 
و المپیکــی فکــر کنــد. مــا همــه نــوع 
مدالی داریم و فقط در کلکســیونمان 
مــدال المپیــک نداریــم. بــه هــر حــال 
تیــم و قهرمانان سرجایشــان هســتند 
و فدراســیون بایــد دیــدش را تغییــر 
دهــد. نتایــج تیــم ملــی در مســابقات 
اخیر قابل قبول نیست و اگر بخواهیم 
نتیجه بگیریم باید گام بزرگی برداریم. 
مــا بایــد بتوانیــم در هــر تورنمنتــی کــه 
برگزار می شــود حضور داشــته باشیم. 
امــا متأســفانه در حــال حاضر شــرایط 
جــوری اســت کــه بعــد از کلــی تــلاش، 
تمریــن و وزن کــم کردن فقط شــرایط 
حضــور در یــک مســابقه رســمی را 
داریم. اگر به دنبال پیشرفت هستیم 
باید در تمامی مسابقات و تورنمنت ها 
شــرکت کنیــم نــه اینکــه فقــط ســالی 
یــک مســابقه رســمی. از طرفــی بایــد 
حتــی بتوانیــم در رابطــه بــا اســتان ها 
هــم متفاوت تــر عمــل کنیــم. مــن بــه 
شــخصه از سیســتان و بلوچســتان 
بــه اینجــا رســیدم و بایــد نــگاه ویژه ای 
نســبت بــه اســتان مــن وجود داشــته 
ن  چســتا بلو و  ن  سیســتا  . شــد با
قهرمانان زیادی دارد. ما همین هفته 
پیش توانستیم۴،۳ طلا در مسابقات 
خردســالان و نونهــالان بگیریــم. ایــن 
یعنی روی پایه بوکس استان کار شده 
اســت. باید این پیشرفت ها را دید که 
انگیــزه ایــن بچه هــا دوچنــدان شــود.
 خودت هم روزی از همین استان 
و در شرایط زیرصفر شروع کردی. 
وقتی این بچه ها را می بینی چقدر 

خاطرات برایت مرور می شود؟
وقتــی بــه خانــه بوکــس اســتان مــی روم 
بچه هــا دورم را می گیرنــد و ســؤال های 
زیــادی از مــن می پرســند. ایــن موضوع 
مــن را خوشــحال کرده و حتــی روحیه ام 
را بهتر می کند. هر چقدر در توانم باشد 
بــه ایــن بچه ها کمک می کنــم، هر چند 
خوشــبختانه مربیــان خوبــی در اســتان 
داریــم. الان نونهــالان و بوکســورهای 
جــوان شــرایط بهتری نســبت بــه زمانی 
کــه من فعالیتم را شــروع کــردم، دارند. 
مــن ۱۳ ســالگی وارد بوکــس شــدم، آن 
زمــان مســعود ریگی تازه قهرمان شــده 
بود و من آرزو داشتم در کنارش تمرین 
کنم. همیشــه ســعی کــردم از قهرمانان 
بــزرگ الگو بــرداری کنــم و اگــر بــه جایی 
رســیدم بــه عشــق هم اســتانی هایم 

بوده اســت.
 از بوکس حرفه ای چه خبر؟

احتمالاً امســال ۲ یا ۳ بازی در ســازمان 
WBC داشته باشم. فعلاً زمان و مکان 
مســابقات مشخص نیســت اما بزودی 
مشــخص می شــود. دورخیــزم بــرای 
کمربنــد قهرمانــی اســت و امیــدوارم به 

آن برســم.

مربی خارجی برای یکی دو روز فایده ندارد

 شه بخش: امیدوارم بوکس ایران 
بیشتر از این افت نکند
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